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Mari-Louise Andersson (S) Emma Dahlin (M) Guy Johansson (SD)
Peter Munter (S) Katarina Lagerstedt (M) Huda Omar (V)
Jonas Thyrén (S) Martina von Bothmer (M) Lena Holmberg Broström (V)
Beata Karlsson (S) Jessica Källström (M) Anton Ragnarsson (V)
Arne Lundberg (S) Göran Jönsson (M) Ing-Marie Sundin (V)
Ann-Katrin Elofson (S) Andreas Nahlbom (M)

Övriga deltagare Kommunchef Håkan Bergsten
Kommunsekreterare Rasmus Hunt
Kommunsekreterare Natalie Mathieu
Ekonomichef Jeanette Lijesnic
Kommunjurist Niklas Witt
Biträdande förvaltningschef Axel Wevel
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Sekreterare

Justerande

Justeringens tid

Roger Tiefensee (C)

Rasmus Hunt
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Kommunal författning § 19 Riktlinjer för e-förslag i Flens kommun
§ 20 Arbetsordning för kommunfullmäktige
§ 21 Riktlinjer för fullgörande av kommunstyrelsens uppsiktsplikt

Förvaringsplats
för protokollet

Kommunstyrelsens diarium
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Förändringar i dagordningen
Kommunfullmäktige godkänner följande förändringar i dagordningen:

Tillägg:
- Fyllnadsval av styrelseledamot till Flens kommunfastigheter AB

- Motion om att införa nyttoparkeringstillstånd

- Motion om strukturbidrag för ökad tillväxt

- Medborgarförslag om vandrarhem i Loftet

Information/ diskussion 

- Information om Edtech Flen – skolchef Henrik Ljungqvist samt Mogens 
Lauridsen och Jonny Björk från Edtech
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Innehållsförteckning
Sid

§ 12 Svar på medborgarförslag angående basketbollplan 5

§ 13 Svar på medborgarförslag om planläggning av mark i
Malmköping 6

§ 14 Svar på medborgarförslag angående Sveaparken – naturlig
och hållbar mötesplats 10

§ 15 Svar på medborgarförslag angående cykelgarage i anslutning
till tågstation 12

§ 16 Svar på medborgarförslag angående cykelparkering till
Bettna-Löta busshållplats 15

§ 17 Svar på medborgarförslag om försäljning av Östtorp 1:23 16

§ 18 Omfördelning av budget mellan nämnder samt 
tilläggsbudget 17

§ 19 Svar på uppdrag om att ta fram ett förslag på bättre
hantering av inkomna medborgarförslag 23

§ 20 Revidering av arbetsordning för kommunfullmäktige 28

§ 21 Förslag till riktlinjer för fullgörande av kommunstyrelsens 
uppsiktsplikt 29

§ 22 Bildande av nytt exploateringsbolag i Flens kommun 31

§ 23 Revidering av åtgärdsprogrammet för ANDTS-strategi
2024–2026 34

§ 24 Återredovisning av kostnader för ombyggnation av
Kyrkskolan 36
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§ 25 Fråga om hantering av hyreskontrakt med Katrineholms 46
kommun från Berit Hyllbrant (L) till Flens kommun-
fastigheter AB:s ordförande Anders Iwerbo (C)

§ 26 Fyllnadsval av ersättare i samhällsbyggnadsnämnden 47
efter Jörgen Isaksson (S)

§ 27 Fyllnadsval av god man vid fastighetsbildningsförrättning 48
efter Jörgen Isaksson (S)

§ 28 Medborgarförslag om hundrastgård 49

§ 29 Medborgarförslag om trygghetspunkt i Mellösa 50

§ 30 Medborgarförslag om cykelgarage 51

§ 31 Fyllnadsval av uppdraget som styrelseledamot i Flens 52
kommunfastigheter AB efter Jörgen Isaksson (S)

§ 32 Motion från Emma Dahlin, Katarina Lagerstedt, Martina von 53
Bothmer, Jessica Källström, Göran Jönsson, Andreas 
Nahlbom och Sven-Gunnar Johansson (samtliga M) om att
införa nyttoparkeringstillstånd

§ 33 Motion från Emma Dahlin, Katarina Lagerstedt, Martina von 54
Bothmer, Jessica Källström, Göran Jönsson, Andreas
Nahlbom och Sven-Gunnar Johansson (samtliga M) om
strukturbidrag för ökad tillväxt

§ 34 Medborgarförslag om vandrarhem i Loftet 55
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§ 12 KS/2023:150 821

Svar på medborgarförslag angående basketbollplan

Kommunfullmäktige beslutar

att avslå medborgarförslaget om att anlägga en basketplan för 
utomhusspel vid Hammarvallen, samt 

att ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att utreda möjligheterna att 
utrusta allaktivitetsplanen med fullhöga basketkorgar. 

______________________
Thomas Ledenvik (KD) deltar inte i beslutet.

Bakgrund
Förslaget handlar om önskan att anlägga en basketplan för utomhusspel 
mellan ishallen och konstgräsplanen på Hammarvallen. Förslaget har 
remitterats till samhällsbyggnadsnämnden. Nämnden konstaterar att förslag 
som uppmuntrar till en aktiv fritid är viktiga, men att det med tanke på 
rådande ekonomiska förutsättningar inte finns utrymme för en ny basketplan. 
Däremot föreslås att befintliga allaktivitetsplanen vid Familjecentralen 
justeras så även fullhöga basketkorgar ryms. Med denna åtgärd kan planen 
användas för fotboll, innebandy och basket. Att en yta kan samnyttjas bidrar 
till ökad användning. Medborgarförslaget beskriver speciell ytbeläggning som 
önskas på planen. Nämnden beskriver att med hänsyn till ekonomiska läget 
samt hållbarhetsmålen är det inte en rimlig åtgärd att genomföra. 

Kommunledningsförvaltningen håller med nämnden i sitt ställningstagande 
och föreslår att medborgarförslaget avslås och att allaktivitetsplanen rustas 
med basketkorgar. 

Yrkanden
William Kohlström (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Skickas till:
Förslagsställarna
Samhällsbyggnadsnämnden
Akt
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§ 13 KS/2023:36 214

Svar på medborgarförslag om planläggning av mark i 
Malmköping

Kommunfullmäktige beslutar

att medborgarförslaget anses besvarat, samt

att uppdra till kommunledningsförvaltningen att ge förslag på 
resurstillsättning för planläggning av nya bostadsområden i 
Malmköping.

______________________

Bakgrund
I mars 2023 inkom ett medborgarförslag angående planläggning av mark för 
flerfamiljsboende i Malmköping. Förslagsställaren hade tidigare samma år 
skickat underlag till kommunalpolitiker inom bland annat kommunstyrelsen 
och hänvisade till detta i sin framställan. Därför har medborgarförslaget 
kompletterats med detta underlag vid beredningen. Förslagsställaren vill se 
att mer mark planläggs för bostäder i Malmköping, särskilt bostäder i 
flerfamiljshus som är lämpliga för äldre. Förslaget motiveras dels av att antalet 
en- och tvåpersonershushåll i äldre åldersgrupper är högt i Malmköping, dels 
av att förslagsställaren delar Flens kommuns politiska inriktning om att 
befolkningen ska öka. I förslagsställarens underlag finns åtta konkreta 
markområden utpekade där hen menar att planläggning för bostäder är 
lämplig.

- Nr 1 FLEN MALMKÖPING 2:2 
- Nr 2 FLEN MALMAKVARN 1 och FLEN MALMKÖPING 2:11 
- Nr 3 och 4 FLEN MALMKÖPING 2:4
- Nr 5 är FLEN PLATSVAKTEN 14, 15 och 17
- Nr 6 FLEN MALMKÖPING 2:2 och 2:20
- Nr 7 FLEN KOVAN 14 (redan planlagt för flerbostadshus)
- Nr 8 FLEN MALMKÖPING 2:80 

Kommunledningsförvaltningen konstaterar att det för närvarande inte finns 
några uppdrag om planläggning för flerbostadshus i de områden som 
förslagsställaren pekat ut i sitt underlag (januari 2023). Det är möjligt att 
aktualisera planläggning för bostäder i något av dessa områden i framtiden. 
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Noterbart att enstaka område enligt förslaget redan är planlagt för 
flerbostadshus (område 7, Kovan 14).

Det finns emellertid andra områden i Malmköping som är planlagda för 
bostäder och där flerbostadshus, radhus, parhus med mera kan byggas. Det 
gäller exempelvis:

- inom fastigheten Trumman 1 i Bjurängen (kommunens mark), där 
byggrätt finns enligt gällande detaljplan,

- inom fastigheten Trumpeten 1, utmed Malmakvarnsvägen (FKAB:s 
mark), där byggrätt finns enligt gällande detaljplan,

- inom kvarteret Beckasinen utmed Källgatan (FBAB:s mark), där 
outnyttjad byggrätt finns för flerbostadshus enligt gällande detaljplan. 

Vidare pågår för tillfället ett detaljplanearbete för bostäder (flerbostadshus, 
radhus, parhus) vid Ängstuberget i Malmköping (kommunens mark).

Karta: Kartan visar områden i Malmköping där mark planlagd för 
flerbostadshus finns (Beckasinen, Trumpeten, Trumman) samt områden där 
detaljplanearbete pågår (Ängstuberget)
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Gällande bostäder särskilt riktade till äldre har kommunfullmäktige beslutat 
att korttidsboendet Heden i Malmköping kommer att rivas, och ett nytt 
särskilt boende för äldre ska byggas (KF januari 2023). Behoven av särskilda 
boenden för äldre, liksom möjligheterna för andra boendeformer som 
attraherar en äldre befolkning, är frågor som prioriteras högt i kommunen just 
nu. Kommunledningsförvaltningen delar förslagsställarens mening att tillgång 
till attraktiva bostäder, inte minst för äldre befolkningsgrupper är av vikt för 
att stärka positiva flyttkedjor och locka nya invånare.

Det är dock kommunledningsförvaltningens bedömning att det i dagsläget 
redan finns ett varierat utbud av mark planlagd för bostäder i Malmköping 
och att ytterligare mark kommer att vara detaljplanelagd under innevarande 
år. Även om planläggning av de områden som förslagsställaren pekar ut kan 
aktualiseras för planläggning för bostadsändamål är det 
kommunledningsförvaltningens bedömning att detta för närvarande inte är 
prioriterat. 

Planläggning är en nödvändig förutsättning för att nya bostäder ska komma 
till stånd. Det är dock inte tillräckligt. I nu rådande kostnadsläge och 
konjunkturläge, och med hänsyn till Flens kommuns ansträngda ekonomiska 
förutsättningar är det nödvändigt för kommunen att noga prioritera vilka 
investeringar som är möjliga och mest centrala. Däremot kan det vara möjligt 
att aktualisera markanvisning i Malmköping för att möjliggöra 
bostadsbyggande av privata aktörer att påbörja bostadsbyggande inom 
något/några av de områden som är planlagda. Sådana processer är dock inte 
initierade ännu.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta
att medborgarförslaget anses besvarat, samt
att uppdra till kommunledningsförvaltningen att ge förslag på 

resurstillsättning för planläggning av nya bostadsområden i Malmköping.

Yrkanden
William Kohlström (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till första att-
sats samt avslag till kommunstyrelsens förslag till andra att-sats.

Berit Hyllbrant (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag i sin helhet.
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Propositionsordning
Ordföranden finner att det förutom kommunstyrelsens förslag finns ett 
avslagsyrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag till andra att-sats finner 
ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att bifalla densamma.

Votering begärs.

Följande propositionsordning läses upp och godkänns. Den som vill bifalla 
kommunstyrelsens förslag till andra att-sats röstar JA. Den som vill avslå 
desamma röstar NEJ.

26 ledamöter röstar JA, och 12 ledamöter röstar NEJ.

JA-röster avger:
Ingegärd Branting (C), Björn Carlsson (C), Johanna Tegelstam (C), Huda Omar 
(V), Anton Ragnarsson (V), Ing-Marie Sundin (V), Emma Dahlin (M), Katarina 
Lagerstedt (M), Martina von Bothmer (M), Jessica Källström (M), Göran 
Jönsson (M), Andreas Nahlbom (M), Sven-Gunnar Johansson (M), Anna 
Jernemalm (KD), Berit Hyllbrant (L), Christine Zetterdahl (SD), Cecilia Hellberg 
(SD), Johan Hallinder (SD), Sandra Gustafsson (SD), Torgny Lindgren (SD), Guy 
Johansson (SD), Thomas Ledenvik (KD), Roger Tiefensee (C), Lena Holmberg 
Broström (V)
Cecilia Friis (MP) och Katja Nyberg (SD).

Nej-röster avger:
Ann-Charlotte Munter (S), Daniel Ljungkvist (S), Helén Stockow (S), Peter 
Munter (S), Mari-Louise Andersson (S), Jonas Thyrén (S), Beata Karlsson (S), 
Arne Lundberg (S), Ann-Katrin Elofsson (S), Jaana Lahti Nordengen (S),
Hans Åfeldt (S) och William Kohlström (S).

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla 
kommunstyrelsens förslag till andra att-sats.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag i övrigt finner ordföranden 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla detsamma.

Skickas till:
Förslagsställaren
Akt 
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§ 14 KS/2023:151 331

Svar på medborgarförslag angående Sveaparken – naturlig och 
hållbar mötesplats
 
Kommunfullmäktige beslutar

att avslå medborgarförslaget, med hänvisning till de fysiska 
förutsättningarna i delar av Sveaparken och till kommunens ansträngda 
ekonomiska läge.

______________________

Bakgrund
I ett medborgarförslag som inkom i oktober 2023 föreslås att kommunen ska 
utveckla Sveaparken till en naturlig och hållbar mötesplats. Förslagsställaren 
har konkretiserat hur det skulle kunna se ut med en kartskiss. I 
medborgarförslaget anförs att parken skulle kunna lyftas fram med relativt 
små medel och successivt ”förvandlas till en inbjudande mötesplats” för olika 
åldrar.

Medborgarförslaget har remitterats till samhällsbyggnadsnämnden för 
beredning. Nämnden behandlade förslaget vid sitt sammanträde i december 
2023 (SBN 2023-12-12 § 125). Samhällsbyggnadsnämnden konstaterar att 
förslaget i hög grad överensstämmer med förslag som lades fram i samband 
med ett tidigare utvecklingsarbete – ”den levande parken”. Nämnden menar 
att även om förslaget är trevligt så är det i stora delar inte genomförbart. Det 
beror på de fysiska förutsättningarna i Sveaparken. Nämnden hänvisar till tre 
svårigheter:

- ledningar som går under parken,
- rådande grundläggningsförhållanden, samt
- relativt frekvent förekomst av översvämningar i stora delar av 

parken, vilket beror på bristande kapacitet i ledningsnätet och 
pumpstationer.

Nämnden menar att översvämningsriskerna medför att det istället behövs 
utredning om huruvida parken istället bör utformas som en 
översvämningspark. Slutligen anför samhällsbyggnadsnämnden att förslaget 
skulle medföra höga kostnader både vid anläggning och för löpande underhåll 
– givet de fysiska förutsättningar som finns. Därför förordar nämnden att 
medborgarförslaget avslås.
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Kommunledningsförvaltningen instämmer i samhällsbyggnadsnämndens 
mening att medborgarförslaget innehåller flera positiva delar som skulle 
kunna innebära att parkens attraktivitet ökade, vilket skulle vara stärkande ur 
ett medborgarperspektiv. Samhällsbyggnadsnämnden har dock påtalat 
svårigheter i områdets fysiska förutsättningar som pekar på att förslaget inte 
kan genomföras utan höga kostnader och påtagliga risker exempelvis ur 
klimatsynpunkt. Därför delar kommunledningsförvaltningen nämndens 
bedömning att medborgarförslaget bör avslås. 

Skickas till:
Förslagsställaren
Akt
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§ 15 KS/2023:158 538

Svar på medborgarförslag angående cykelgarage i anslutning till 
tågstation
 
Kommunfullmäktige beslutar

att medborgarförslaget anses besvarat, 

att ge samhällsbyggnadsnämnden i samverkan med kommunstyrelsen i 
uppdrag att se över möjligheterna till förbättrad cykelparkering vid 
tågstationerna Flen och Hälleforsnäs, samt

att uppdra till samhällsbyggnadsnämnden att se över om det finns någon 
extern aktör som vill etablera cykelgarage i anslutning till 
tågstationerna.

______________________

Bakgrund
Förslagsställaren önskar låsbar säker cykelparkering i form av cykelgarage i 
anslutning till tågstationen i Flen. Med förslaget bifogades bilder på 
cykelgarage. Dessa bilder visar cykelgarage med parkering i två våningar. De är 
yt-effektiva men kan upplevas krångliga och tunga att använda. Speciellt om 
användaren inte har vana av tvåvåningsparkering sedan innan. Att säkerställa 
att inga obehöriga kommer in i garaget kräver någon form av validering, likt 
förslagsställaren föreslår. Dock bör inte cykelparkering avgiftsbeläggas, där 
bilparkeringen i samma område är gratis. 

Att säkert kunna lämna sin cykel för vidare resa med tåg är viktigt för att 
uppmuntra till hållbara resalternativ. Flens kommuns mobilitetsplan 2023–
2026 (antagen av kommunstyrelsen 2023-04-03 § 37) anger att kommunen, 
för att nå målbilden för cykel, ska ”Skapa attraktiva cykelparkeringar vid 
målpunkter” samt att ”Viktiga bytespunkter utvecklas med säker 
cykelparkering”, för att nå målen för kollektivtrafik.
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Vid arbete med ytor i anslutning till järnvägsstationen behöver Trafikverket 
samrådas. Därmed föreslår kommunledningsförvaltningen att 
medborgarförslaget i sin formulering avslås, men att 
kommunledningsförvaltningen i samarbete med Trafikverket arbetar för att 
ordna någon form av säker cykelparkering, vid tågstationerna Flen och 
Hälleforsnäs. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta
att avslå medborgarförslaget, samt 
att ge samhällsbyggnadsnämnden i samverkan med kommunstyrelsen i 

uppdrag att se över möjligheterna till förbättrad cykelparkering vid 
tågstationerna Flen och Hälleforsnäs.

Yrkanden
Christine Zetterdahl (SD) yrkar tillägg med att uppdra till 
samhällsbyggnadsnämnden att se över om det finns någon extern aktör som 
vill etablera cykelgarage i anslutning till tågstationerna.

Anna Jernemalm (KD), Emma Dahlin (M) och Ann-Charlotte Munter (S) yrkar 
bifall till Christine Zetterdahls (SD) tilläggsyrkande.

Anna Jernemalm (KD) yrkar ändring av första att-satsen med att 
medborgarförslaget anses besvarat.

Anton Ragnarsson (V) och Ann-Charlotte Munter (S) yrkar bifall till Anna 
Jernemalms (KD) ändringsyrkande.

Anton Ragnarsson (V) och William Kohlström (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till andra att-sats.

Propositionsordning
Ordföranden finner att det förutom kommunstyrelsens förslag till beslut finns 
ett ändringsyrkande och ett tilläggsyrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag till första att-sats mot 
Anna Jernemalms (KD) ändringsyrkande finner ordföranden att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla Anna Jernemalms (KD) 
ändringsyrkande.
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Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag i övrigt finner ordföranden 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla detsamma.

Vid ställd proposition på Christine Zetterdahls (SD) tilläggsyrkande finner 
ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att bifalla detsamma.

Skickas till:
Förslagsställaren
Samhällsbyggnadsnämnden
Akt
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§ 16 KS/2023:181 537

Svar på medborgarförslag angående cykelparkering till Bettna-
Löta busshållplats
 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse medborgarförslaget tillgodosett med tanke på Trafikverkets 
pågående projekt.

______________________

Bakgrund
Förslagsställaren önskar förbättrad cykelparkering vid busshållplats Bettna-
Löta. Hållplatsen är placerad centralt på orten längs Oppundavägen. 
Väghållare är Trafikverket. Eftersom väghållare är Trafikverket är de 
huvudansvariga för hållplatsen. Kommunen ansvarar för busskur samt 
cykelparkering. Trafikverket har pågående projekt med förbättrade hållplatser 
på landsbygd. I Flens kommun ingår bland annat hållplats Bettna-Löta, även 
hållplats Strömsborgsvägen ingår, som ligger i Bettna i anslutning till Vrena 
Mekaniska. Vid hållplats Bettna-Löta har kommunen lyft behovet av yta för 
bättre samt fler cykelparkeringar, detta har tagits emot av Trafikverket. 
Projektet ska enligt senaste uppgifter från Trafikverket genomföras kvartal tre 
2024.

Skickas till:
Förslagsställaren
Akt 
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§ 17 KS/2023:197 253

Svar på medborgarförslag angående försäljning av Östtorp 1:23
 
Kommunfullmäktige beslutar

att avslå medborgarförslaget.
______________________

Bakgrund
Medborgarförslaget innebär att kommunfullmäktige ska anta det erbjudande 
som erhållits av Jackie Albring beträffande försäljning av Östtorp 1:23. 
Fastigheten Östtorp 1:23 är en obebyggd naturtomt och har sedan länge 
slutat vara en kommunal badplats. I PLEX/2023:22 föreslås kommunstyrelsen 
att betrakta Östtorp 1:23 som skogsfastighet eftersom den omfattas av 
strandskydd och därmed inte får genomgå privatiserande åtgärder. Eftersom 
det nya förslaget inte medger försäljning av fastigheten är medborgarförslaget 
inte aktuellt. 

Yrkande
William Kohlström (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Skickas till:
Förslagsställare
Akt
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§ 18 KS/2023:204 041

Omfördelning av budget mellan nämnder samt tilläggsbudget
 
Kommunfullmäktige beslutar

att omföra budget med 7 861 000 kronor från samhällsbyggnadsnämnden 
till kommunstyrelsen (för 2024 och fortsatt framåt),

att omföra budget med 1 313 791 kronor från social- och 
arbetsmarknadsnämnden till kommunstyrelsen (för 2024 och fortsatt 
framåt),

att omföra budget med 183 000 kronor från social- och 
arbetsmarknadsnämnden till samhällsbyggnadsnämnden (för 2024 och 
fortsatt framåt),

att omföra budget med 7 829 473 kronor från vård- och omsorgsnämnden 
till kommunstyrelsen (för 2024 och fortsatt framåt),

att omföra budget med 1 427 880 från barn-, utbildning- och 
kulturnämnden till kommunstyrelsen (för 2024 och fortsatt framåt),

att tilldela social- och arbetsmarknadsnämnden en tilläggsbudget om 
12 500 000 kronor för 2024,

att tilläggsbudget till social- och arbetsmarknadsnämnden finansieras 
genom att budgeterat resultat för 2024 minskar från 18 885 000 kronor 
till 6 385 000 kronor, samt

att ett ekonomiskt besparingsmål sätts avseende de omfördelningar som 
görs kopplat till de organisatoriska förändringarna om 10 procent. 
Återredovisas i samband med delrapporteringen av flytten av 
verksamhetsekonomer.

______________________
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Bakgrund
I samband med organisatoriska förändringar som sker flyttas arbetsuppgifter 
mellan nämnder. I och med att kommunfullmäktige har antagit ramar för 
respektive nämnd i samband med strategisk plan 2024–2027 med budget 
2024 behöver ett beslut om omflyttningar av budgetmedel göras så att varje 
nämnd får rätt budgetram utifrån de förändrade förutsättningarna. Förslag till 
budgetmedel som bör föras om har tagits fram i samråd med respektive 
förvaltning.

Omföring av budget från samhällsbyggnadsnämnden till kommunstyrelsen.
Kommunfullmäktige tog beslut 2022-11-07 § 122 om att uppdra till 
kommunchef att initiera en sammanslagning av kommunlednings- och 
samhällsbyggnadsförvaltningen till en gemensam förvaltningsorganisation. 
Detta arbete har pågått under 2023. I samband med antagande av strategisk 
plan 2024–2027 med budget 2024 var de ekonomiska aspekterna inte helt 
klara varpå budgetramar har tilldelats respektive nämnd utifrån tidigare 
organisation. 

Omföring av budget från social- och arbetsmarknadsnämnd till 
kommunstyrelsen.
Kommunfullmäktige tog beslut 2023-12-11 § 121 om en centralisering av 
samtliga verksamhetsekonomer. Vidare har förändringar gjorts i författningen 
”Reglemente för kommunstyrelsen och nämnderna” enligt beslut i 
kommunfullmäktige 2022-12-12 § 140 vilket innebär att ansvar för 
arbetsuppgifter såsom budget- och skuldrådgivning och konsumentrådgivning 
ligger hos kommunstyrelsen. Viss administration flyttas från social- och 
arbetsmarknadsnämnd till kommunstyrelsen utifrån beslut i 
kommunledningsgruppen 2023-06-22 om samordnad nämndadministration.

Omföring av budget från social- och arbetsmarknadsnämnd till 
samhällsbyggnadsnämnden
Enligt beslut i kommunfullmäktige 2022-12-12 § 120 gällande förändring i 
författningen ”Reglemente för kommunstyrelsen och nämnderna” innebär det 
att ansvar för arbetsuppgifter kring alkoholtillstånd ligger hos 
samhällsbyggnadsnämnden.
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Omföring av budget från vård- och omsorgsnämnd till kommunstyrelsen.
Kommunfullmäktige tog beslut 2023-12-11 § 121 om en centralisering av 
samtliga verksamhetsekonomer. Kommunfullmäktige tog även beslut på 
samma sammanträde §117 om att organisatoriskt flytta Bemanningsenheten 
till kommunstyrelsen. Viss administration flyttas från vård och omsorgsnämnd 
till kommunstyrelsen utifrån beslut i kommunledningsgruppen 2023-06-22 om 
samordnad nämndadministration.

Omföring av budget från barn-, utbildning- och kulturnämnden till 
kommunstyrelsen.
Kommunfullmäktige tog beslut 2023-12-11 § 121 om en centralisering av 
samtliga verksamhetsekonomer. 

Tilläggsbudget till social- och arbetsmarknadsnämnd
Kommunfullmäktige tog beslut 2023-04-24 §40 om en fördelning av den 
budgetram som tidigare socialnämnd blivit tilldelad i strategisk plan 2020–
2023 med budget 2023 utifrån att tidigare socialnämnd numer består av två 
nämnder, vård- och omsorgsnämnd (VON) och social- och 
arbetsmarknadsnämnd (SAN). I samband med detta så gjordes en temporär 
jämkning där SAN fick ta del av VON:s budget. Denna jämkning är borttagen i 
samband med budget 2024. 
Under 2023 har omfattande besparingar lagts inom SAN för att kunna 
inrymmas i tilldelad ekonomisk ram men nämnden har stora utmaningar 
framför sig bland annat inom arbetsmarknadsåtgärder där tilldelad budget har 
minskat drastiskt.

Utifrån dessa aspekter föreslås SAN en tilläggsbudget under 2024 för att få 
möjlighet att anpassa verksamheterna utifrån de utmaningar som nämnden 
står inför. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta
att omföra budget med 7 861 000 kronor från samhällsbyggnadsnämnden till 

kommunstyrelsen (för 2024 och fortsatt framåt),
att omföra budget med 1 313 791 kronor från social- och 

arbetsmarknadsnämnden till kommunstyrelsen (för 2024 och fortsatt 
framåt),

att omföra budget med 183 000 kronor från social- och 
arbetsmarknadsnämnden till samhällsbyggnadsnämnden (för 2024 och 
fortsatt framåt),
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att omföra budget med 7 829 473 kronor från vård- och omsorgsnämnden till 
kommunstyrelsen (för 2024 och fortsatt framåt),

att omföra budget med 1 427 880 från barn-, utbildning- och kulturnämnden 
till kommunstyrelsen (för 2024 och fortsatt framåt),

att tilldela social- och arbetsmarknadsnämnden en tilläggsbudget om 
12 500 000 kronor för 2024,

att tilläggsbudget till social- och arbetsmarknadsnämnden finansieras genom 
att budgeterat resultat för 2024 minskar från 18 885 000 kronor till 
6 385 000 kronor, samt

att ett ekonomiskt besparingsmål sätts avseende de omfördelningar som 
görs kopplat till de organisatoriska förändringarna om 10 procent. 
Återredovisas i samband med delrapporteringen av flytten av 
verksamhetsekonomer.

Yrkanden
Anton Ragnarsson (V) yrkar på att återremittera ärendet.

Lena Holmberg Broström (V) yrkar avslag till kommunstyrelsens förslag till 
åttonde att-sats.

Emma Dahlin (M), Johan Hallinder (SD), Anna Jernemalm (KD) och Berit 
Hyllbrant (L) yrkar avslag till kommunstyrelsens förslag till sjätte och sjunde 
att-sats.

Emma Dahlin (M) yrkar avslag till Anton Ragnarssons (V) återremissyrkande.

Propositionsordning
Ordföranden finner att det förutom kommunstyrelsens förslag till beslut finns 
ett yrkande om återremiss samt fem avslagsyrkanden som avser 
kommunstyrelsens förslag till sjätte och sjunde respektive åttonde att-sats.

Vid ställd proposition på Anton Ragnarssons (V) återremissyrkande finner 
ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag till sjätte och sjunde att-
sats finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att bifalla desamma.

Votering begärs.
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Följande propositionsordning läses upp och godkänns. Den som vill bifalla 
kommunstyrelsens förslag till sjätte och sjunde att-sats röstar JA. Den som vill 
avslå desamma röstar NEJ.

21 ledamöter röstar JA och 17 ledamöter röstar NEJ.

JA-röster avger:
Ann-Charlotte Munter (S), Daniel Ljungkvist (S), Helén Stockow (S), Peter 
Munter (S), Mari-Louise Andersson (S), Jonas Thyrén (S), Beata Karlsson (S), 
Arne Lundberg (S), Ann-Katrin Elofsson (S), Ingegärd Branting (C), Björn 
Carlsson (C), Johanna Tegelstam (C), Huda Omar (V), Anton Ragnarsson (V), 
Ing-Marie Sundin (V), Roger Tiefensee (C), Jaana Lahti Nordengen (S), Hans 
Åfeldt (S), William Kohlström (S), Lena Holmberg Broström (V) och Cecilia Friis 
(MP).

NEJ-röster avger:
Emma Dahlin (M), Katarina Lagerstedt (M), Martina von Bothmer (M), Jessica 
Källström (M), Göran Jönsson (M), Andreas Nahlbom (M), Sven-Gunnar 
Johansson (M), Anna Jernemalm (KD), Berit Hyllbrant (L), Christine Zetterdahl 
(SD), Cecilia Hellberg (SD), Johan Hallinder (SD), Sandra Gustafsson (SD), 
Torgny Lindgren (SD), Guy Johansson (SD), Thomas Ledenvik (KD) och Katja 
Nyberg (SD).

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla 
kommunstyrelsens förslag till sjätte och sjunde att-sats.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag till åttonde att-sats finner 
ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att bifalla densamma.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag i övrigt finner ordföranden 
att kommunfullmäktige beslutar att bifalla detsamma.

Reservationer
Emma Dahlin (M), Katarina Lagerstedt (M), Martina von Bothmer (M), Jessica 
Källström (M), Göran Jönsson (M), Andreas Nahlbom (M) och Sven-Gunnar 
Johansson (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering:
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”Moderaterna reserverar sig mot beslutet i att-satserna 6 och 7 till förmån för 
eget förslag, det vill säga: att inte tilldela Social- och arbetsmarknadsnämnden 
en tilläggsbudget om 12 500 000 kronor och att sänka årets resultat med 
motsvarande siffra.

Kommunfullmäktige föreslås fatta beslut om en tilläggsbudget till Social- och 
arbetsmarknadsnämnden om 12 500 000 kronor för 2024, tilläggsbudget 
föreslås finansieras genom att minska budgeterat resultat för 2024.

Det framgår inte vilket behov som föreligger extra medel till nämnden, inte 
heller har det i underlaget framkommit vad medlen avses att användas till eller 
vilka övriga nämnder som kan behöva komma att kompenseras utifrån 
neddragna budgetramar av kommunfullmäktige. Vidare har varken 
kommunstyrelsen eller kommunfullmäktige uttryckt vilka effekter som ska 
uppnås eller följas upp. På arbetsutskottets sammanträde beslutades att 
tilläggsbudgeten ska följas upp i samband med kommunstyrelsens uppsikt under 
2024. Men vad avser uppföljningen?

Budgetdisciplinen är generellt sett dålig i Flens kommun och vi anar att det här
förslaget öppnar “Pandoras ask” vad gäller äskanden/tilläggsbudget utan 
bakgrund, motivering och prestationskrav. Det förefaller som att 
tilläggsbudgeten inte ens diskuterats i aktuell nämnd. Vi kan inte annat än tolka 
denna tilläggsbudget som en politisk prioritering av medel till social- och 
arbetsmarknadsnämnden från minoriteten. En prioritering av medel till just 
denna nämnd utan varken mål, mått eller konkret uppföljning.

Vi anser att våra skattemedel bör hanteras med större respekt.”

Skickas till:
Barn-, utbildnings- och kulturnämnden
Samhällsbyggnadsnämnden
Social- och arbetsmarknadsnämnden
Vård- och omsorgsnämnden
Akt
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§ 19 KS/2023:188 100

Svar på uppdrag om att ta fram ett förslag på bättre hantering av 
inkomna medborgarförslag
 
Kommunfullmäktige beslutar

att införa e-förslag i Flens kommun från och med 2024-06-01,

att anta riktlinje för e-förslag i Flens kommun att gälla från och med 
2024-03-31,

att uppdra till kommunstyrelsen att inta riktlinjen i Flens kommuns 
författningssamling,

att avskaffa möjligheten att lämna medborgarförslag från och med 2024-
03-31, samt

att uppdraget om att ta fram ett förslag på en bättre hantering av 
inkomna medborgarförslag anses vara slutfört.

______________________

Bakgrund
Kommunstyrelsen fick i strategisk plan 2020–2023 med budget 2023, KF 2022-
11-07, § 131, i uppdrag att tillsammans med kommunfullmäktiges presidium 
ta fram ett förslag på en bättre hantering av inkomna medborgarförslag.

Medborgarförslag innebär en möjlighet för invånare i en kommun att väcka 
ärenden till kommunfullmäktige. I Flens kommun infördes möjligheten att 
lämna medborgarförslag från den 1 november 2012 efter att 
kommunfullmäktige, 2012-05-31, § 62, beslutat att bifalla en motion om 
medborgarförslagens införande. Det är frivilligt för en kommun att införa 
medborgarförslag, men hanteringen av dem regleras i viss mån av 
kommunallagens åttonde kapitel.
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I Flens kommun hanteras medborgarförslag på samma sätt som motioner. 
Inkomna förslag ställs till kommunfullmäktige som formellt beslutar om 
förslaget får ställas. Förslaget remitteras därefter till nämnder och kommunala 
bolag som utreder frågan och lämnar förslag till beslut. Det slutgiltiga beslutet 
fattas av kommunfullmäktige. Förslagsställaren bjuds in till 
kommunfullmäktiges sammanträde och har där möjlighet att yttra sig 
muntligt om kommunstyrelsens förslag till beslut. Processen från att ett 
förslag inkommer till kommunen till att beslut fattas av kommunfullmäktige 
tar ungefär ett år. 

Mellan 2012 och 2022 behandlade kommunfullmäktige totalt 65 
medborgarförslag. Av dessa beslutade kommunfullmäktige att bifalla fem. 
Övriga medborgarförslag beslutade kommunfullmäktige att avslå eller anse 
vara besvarade. Vid 11 tillfällen har kommunfullmäktige initierat ett nytt 
uppdrag i samband med att ett medborgarförslag avslagits. De inkomna 
förslagen har berört ett stort antal områden av kommunens verksamhet. 
Kommunledningsförvaltningen bedömer att hanteringen av medborgarförslag 
uppfattas som lång samtidigt som bristen på flexibilitet är en bidragande 
orsak till att få behandlade förslag kan genomföras. 

Kommunfullmäktiges presidium lämnade 2023-09-26 ett önskemål till 
Kommunledningsförvaltningen om att återkomma med alternativ till ny 
hantering av inkomna förslag. I oktober 2023 presenterade förvaltningen tre 
möjliga alternativ att arbeta vidare efter. Alternativen arbetades, efter 
genomförd omvärldsbevakning, fram av en grupp med representanter från 
olika funktioner på Kommunledningsförvaltningen och Socialförvaltningen. 
Alternativ 1 innebar en digitaliserad version av medborgarförslag med 
möjlighet att delegera beslutsfattandet till en nämnd. Alternativ 2 innebar e-
förslag, som beskrivs mer utförligt nedan. Alternativ 3 innebar förslag som 
hanteras av kommunala förvaltningar och vid behov väcks till politisk nivå. 
Kommunfullmäktiges presidium och kommunstyrelsens gruppledare uttryckte 
önskemål om att Kommunledningsförvaltningen skulle arbeta vidare med 
alternativ 2, e-förslag.

E-förslag eller e-petition är en metod för medborgardialog i kommuner och 
regioner. Metoden, som kan ses som en digitaliserad vidareutveckling av 
medborgarförslag kommer ursprungligen från Storbritannien och har spridits 
till ett flertal länder, däribland Sverige. I november 2023 hade e-förslag införts 
i 74 svenska kommuner. I Södermanlands län finns möjligheten att lämna e-
förslag i Strängnäs, Gnesta och Oxelösund samt i Region Sörmland. 
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E-förslag regleras inte av kommunallagen och kan därför hanteras mer 
flexibelt än de traditionella medborgarförslagen, samtidigt som den digitala 
hanteringen gör processen mer öppen. Ett e-förslag skickas in via kommunens 
webbplats eller via en app. Inkomna förslag granskas utifrån laglighet och 
rådighet och publiceras därefter på kommunens webbplats, där allmänheten 
har möjlighet att dela, kommentera och rösta på förslagen. Förslag som inom 
en viss tid fått ett visst antal röster hanteras vidare på aktuell politisk nivå.

Till skillnad från ett medborgarförslag, som ställer krav på att förslagsställaren 
är en privatperson folkbokförd i den aktuella kommunen, kan ett e-förslag 
lämnas av vem eller vilka som helst med intresse för kommunen. Detta 
öppnar upp för exempelvis fastighetsägare, föreningar, företag och grupper av 
personer att lämna förslag.

Vid ett införande av e-förslag kan den långa beredningsprocessen kortas 
genom att godkända förslag ställs till kommunfullmäktiges presidium, som kan 
fördela förslaget till lämplig nämnd för beredning och beslut. Förslagsställaren 
kan bjudas in till den beslutande instansen för att delta vid beslutsfattandet.

Ett e-förslag kan redan i beredningsstadiet anpassas för att möjliggöra ett 
genomförande. Detta kan exempelvis vara praktiskt om förslagsställaren 
angett en tid eller plats för genomförandet som inte är möjligt. Med dagens 
medborgarförslag måste kommunfullmäktige ge ett nytt uppdrag för att 
alternativa genomföranden ska kunna utredas. 

E-förslag innebär att en särskild e-tjänst upprättas, där förslagsställare kan få 
information om statusläget för det inskickade förslaget samt föra dialog med 
den kommunala förvaltningen. Förslagsställaren har även möjlighet att enkelt 
sprida information om sitt förslag genom att exempelvis dela det i sociala 
medier.

Allmänheten kan läsa samtliga inkomna e-förslag på kommunens webbplats, 
där det även finns möjlighet att rösta på och kommentera förslagen. Ett krav 
på att ett förslag behöver få minst 10 röster för att det ska hanteras vidare 
kan bidra till att göra förslagen mer förankrade. Med dagens hantering av 
medborgarförslag är det inte möjligt att avgöra vilket folkligt stöd som ligger 
bakom varje enskilt förslag. Beslutade e-förslag sparas i ett arkiv som finns 
tillgängligt via kommunens webbplats, vilket gör de enkla att söka fram.

Comfact Signature Referensnummer: 117984SE



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                        Sida

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2024-03-04 

26 

Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta i ärenden av principiell 
beskaffenhet. Eftersom många medborgarförslag berör frågor som normalt 
sätt beslutas av nämnd innebär detta i praktiken att kommunfullmäktige 
beslutar i frågor som är nämndernas ansvarsområde. Ett införande av e-
förslag skulle möjliggöra att ett förslag hanteras av den instans som normalt 
sätt hanterar frågor inom det aktuella området.

Kommunledningsförvaltningen föreslår att medborgarförslag ersätts av e-
förslag från och med 1 juni 2024 samt att kommunfullmäktige beslutar om en 
riktlinje för e-förslag.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta
att införa e-förslag i Flens kommun från och med 2024-06-01,
att anta riktlinje för e-förslag i Flens kommun att gälla från och med 

2024-03-31,
att uppdra till kommunstyrelsen att inta riktlinjen i Flens kommuns 

författningssamling,
att avskaffa möjligheten att lämna medborgarförslag från och med 2024-03-

31, samt
att uppdraget om att ta fram ett förslag på en bättre hantering av inkomna 

medborgarförslag anses vara slutfört.

Yrkanden
William Kohlström (S), Ann-Charlotte Munter (S), Berit Hyllbrant (L), Johanna 
Tegelstam (C), Johan Hallinder (SD), och Emma Dahlin (M) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.

Huda Omar (V) yrkar tillägg med att följande justeringar görs i dokumentet 
"Riktlinje för e-förslag i Flens kommun":

- Under rubriken "Förslag" (sid 1), ändra första meningen till: E-förslag 
skickas in via kommunens webbplats eller med hjälp av kommunens 
kontaktcenter, som kan ta emot förslag skriftligen.

- Under rubriken "Publicering" (sid 1) ändra första stycket: Förslag som 
godkänts som e-förslag publiceras på kommunens webbplats, där de blir 
tillgängliga för allmänheten att läsa. Inkomna förslag redovisas för 
kännedom till kommunfullmäktiges presidium. Kommunfullmäktiges 
presidium delegerar vidare till berörd nämnd för beredning och 
beslutsfattande.

- Under rubriken "Publicering" (sid 1) ta bort andra stycket.
- Att ta bort rubriken "Röstning" (sid 2) och stycket därunder.
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Anton Ragnarsson (V) yrkar bifall till Huda Omars (V) tilläggsyrkande.

Johan Hallinder (SD) yrkar avslag till Huda Omars (V) tilläggsyrkande.

Propositionsordning
Ordföranden finner att det förutom kommunstyrelsens förslag finns ett 
tilläggsyrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag finner ordföranden att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla detsamma.

Vid ställd proposition på Huda Omars (V) tilläggsyrkande finner ordföranden 
att kommunfullmäktige beslutar att avslå detsamma.

Skickas till:
Barn-, utbildnings- och kulturnämnden
Samhällsbyggnadsnämnden
Social- och arbetsmarknadsnämnden
Vård- och omsorgsnämnden
Akt
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§ 20 KS/2023:82 003

Revidering av arbetsordning för kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar

att anta förslag till revidering av arbetsordning för kommunfullmäktige, 

att uppdra till kommunstyrelsen att inta de reviderade författningarna i 
kommunens författningssamling, samt

att uppdra till kommunfullmäktiges presidium att utreda ärendehanterings-
processen angående interpellationssvar samt införande av talartid.

______________________

Bakgrund
Kommunstyrelsen fick i strategisk plan 2020–2023 med budget 2023, KF 2022-
11-07, § 131, i uppdrag att tillsammans med kommunfullmäktiges presidium 
ta fram ett förslag på en bättre hantering av inkomna medborgarförslag.

Uppdraget har resulterat i ett ärende KS/2023:188 där förvaltningen föreslår 
ett införande av e-förslag, samt att avskaffa möjligheten att lämna 
medborgarförslag. Som en följd av detta föreslås ändringar i arbetsordningen 
för kommunfullmäktige, där regleringarna kring medborgarförslag stryks.

Utöver detta har vissa förtydliganden gjorts, samt en rättelse så att det står 
rätt antal ledamöter i kommunfullmäktige.

Skickas till:
Akt
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§ 21 KS/2021:126 003

Förslag till riktlinjer för fullgörande av kommunstyrelsens 
uppsiktsplikt
 
Kommunfullmäktige beslutar

att anta förslaget till Riktlinjer för fullgörande av kommunstyrelsens 
uppsiktsplikt i Flens kommun, samt

att uppdra till kommunstyrelsen att inta Riktlinjer för fullgörande av 
kommunstyrelsens uppsiktsplikt i Flens kommun i kommunens 
författningssamling.

______________________

Bakgrund
Kommunstyrelsen ska enligt kommunallagen (2017:725, kap 6, § 1) hålla 
uppsikt över verksamhet som bedrivs av vissa andra inom ramen för 
kommunens skyldigheter, åtaganden och prioriteringar. Uppsikt ska hållas 
över:

- övriga nämnders och eventuella gemensamma nämnders verksamhet, 

- över avtalssamverkan som sker där andra kommuner eller regioner enligt 
avtal sköter en kommuns uppgifter helt eller delvis, och

-  över verksamhet som drivs av hel- och delägda kommunala bolag, av 
kommunalförbund som kommunen är medlem i, samt av kommunala 
stiftelser och föreningar.  

Hösten 2021 beslutade kommunstyrelsen att ”riktlinjer för fullgörande av 
uppsiktsplikten tas fram för att tydliggöra syfte och delmoment i 
kommunstyrelsens arbete kring uppsiktsplikten enligt kommunallagen” (KS 
20211122 § 144). Under hösten 2021 genomfördes också en 
revisionsgranskning av kommunstyrelsens arbete med uppsiktsplikten 
(rapport inkommen 24 november 2021, ärende: KS/2021:122). 
Granskningsrapporten delgavs kommunstyrelsen i januari 2022. I rapporten 
förordades bland annat att ett styrande dokument för fullgörandet av 
uppsiktsplikten skulle tas fram. 
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Kommunledningsförvaltningen lämnar här ett förslag till Riktlinjer för 
fullgörandet av kommunstyrelsens uppsiktsplikt i Flens kommun. I 
dokumentet tydliggörs vad uppsiktsplikten syftar till, vilket ansvar som åvilar 
kommunstyrelsen, respektive de nämnder, bolag etc., som uppsikten utövas 
över, samt vilka delmoment som ingår i arbetsprocessen. 
Kommunledningsförvaltningen lämnar som beslutsförslag att riktlinjerna ska 
antas och intas i författningssamlingen.

Yrkanden
William Kohlström (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Skickas till:
Akt
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§ 22 KS/2024:18 000

Bildande av nytt exploateringsbolag i Flens kommun
 
Kommunfullmäktige beslutar

att fatta ett inriktningsbeslut om att bilda ett exploateringsbolag i syfte att 
säkerställa kommunalt fastighetsägande för att nå ökad tillväxt, samt

att uppdra till kommunstyrelsen att förbereda alla nödvändiga handlingar 
samt beslutsunderlag för kommunfullmäktiges beslut, såsom 
bolagsordning, ägardirektiv, förslag till styrelse samt vilka fastigheter 
som ska överföras till bolaget utöver Blocket 4.

______________________

Bakgrund
En genomtänkt långsiktig övergripande strategi för markinköp och 
exploatering har saknats i kommunen, men planering har påbörjats och dialog 
förts med extern part om stöd för att utarbeta en sådan strategi. 
Kommunfullmäktiges tidigare beslut att förvärva Blocket 4, ”Volvofastigheten” 
är ytterligare en anledning att tydliggöra kommunens arbete med 
exploateringsfrågor.

Avsaknaden av en gemensam samhällsutvecklingsplan (konkret vision), 
exploateringsfilosofi/ägaridé samt ineffektiv bolagsstruktur bidrar till en 
begränsad utveckling inom området.

För att samla kompetens, resurser och främja ett helhetsgrepp på 
exploateringsverksamheten i kommunen föreslår kommunlednings-
förvaltningen att ett nytt bolag bildas (Flen Exploaterings AB), som i sin tur 
kommer äga samtliga fastigheter som är tänkta för exploatering, antingen för 
försäljning eller för kommunens eget bruk. Till att börja med Blocket 4 - 
“Volvofastigheten”. 

Fördelar med ett nytt exploateringsbolag
- Samlat ägande av exploateringsfastigheter
- Helhetssyn och samlat grepp kring samhällsutveckling och strategi för 

fastighetsexploatering 
- Möjliggör en tydlig dialogpartner för samhälsutvecklingsavdelningen 

rörande plan- och exploateringsprocessen
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Kommunfullmäktiges övergripande inriktning och mål ska baseras på visionen 
och politikens majoritetsförklaring.

Huvuduppdraget är att bidra till ökad invånarnytta och kommunens 
attraktionskraft.

Kommunfullmäktige bör besluta att anta en exploateringsfilosofi/ägaridé samt 
att bilda ett explicit exploateringsbolag.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta
att fatta ett inriktningsbeslut om att bilda ett exploateringsbolag i syfte att 

säkerställa kommunalt fastighetsägande för att nå ökad tillväxt, samt
att uppdra till kommunstyrelsen att förbereda alla nödvändiga handlingar 

samt beslutsunderlag för kommunfullmäktiges beslut, såsom 
bolagsordning, ägardirektiv, förslag till styrelse samt vilka fastigheter som 
ska överföras till bolaget utöver Blocket 4.

Yrkanden
Torgny Lindgren (SD) yrkar på att återremittera ärendet.

Anton Ragnarsson (V) och Cecilia Friis (MP) yrkar bifall till Torgny Lindgrens 
återremissyrkande.

William Kohlström (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Mari-Louise Andersson (S) och Ann-Charlotte Munter (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag förslag samt avslag till Torgny Lindgren (SD) 
återremissyrkande.

Propositionsordning
Ordföranden finner att det förutom kommunstyrelsens förslag finns ett 
yrkande om återremiss.

Vid ställd proposition på Torgny Lindgrens (SD) återremissyrkande finner 
ordföranden att ärendet ska avgöras idag.

Votering begärs.

Comfact Signature Referensnummer: 117984SE



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                        Sida

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2024-03-04 

33 

Följande propositionsordning läses upp och godkänns. Den som vill att 
ärendet ska avgöras idag röstar JA. Den som vill återremittera ärendet röstar 
NEJ.

26 ledamöter röstar JA och 12 ledamöter röstar NEJ.

JA-röster avger:
Ann-Charlotte Munter (S), Daniel Ljungkvist (S), Helén Stockow (S), Peter 
Munter (S), Mari-Louise Andersson (S), Jonas Thyrén (S), Beata Karlsson (S), 
Arne Lundberg (S), Ann-Katrin Elofsson (S), Ingegärd Branting (C), Björn 
Carlsson (C), Johanna Tegelstam (C), Emma Dahlin (M), Katarina Lagerstedt 
(M), Martina von Bothmer (M), Jessica Källström (M), Göran Jönsson (M), 
Andreas Nahlbom (M). Sven-Gunnar Johansson (M), Anna Jernemalm (KD), 
Berit Hyllbrant (L), Thomas Ledenvik (KD), Roger Tiefensee (C), Jaana Lahti 
Nordengen (S), Hans Åfeldt (S) och William Kohlström (S).

NEJ-röster avger:
Huda Omar (V), Anton Ragnarsson (V), Ing-Marie Sundin (V), Christine 
Zetterdahl (SD), Cecilia Hellberg (SD), Johan Hallinder (SD), Sandra Gustafsson 
(SD),
Torgny Lindgren (SD), Guy Johansson (SD), Lena Holmberg Broström (V), 
Cecilia Friis (MP) och Katja Nyberg (SD).

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras 
idag.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag finner ordföranden att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla detsamma.

Reservationer
Christine Zetterdahl (SD), Cecilia Hellberg (SD), Johan Hallinder (SD), Sandra 
Gustafsson (SD), Torgny Lindgren (SD), Guy Johansson (SD) och Katja Nyberg 
(SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till att kostnadskalkyl saknas.

Skickas till:
Akt 
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§ 23 KS/2024:14 003

Revidering av åtgärdsprogrammet för ANDTS-strategi 2024–2026

Kommunfullmäktige beslutar

att bordlägga ärendet.
______________________

Bakgrund
Länsstyrelsen har tillsammans med länets kommuner arbetat fram en regional 
strategi med tillhörande åtgärdsplan för ANDTS-arbetet (alkohol, narkotika, 
dopning, tobak och spel om pengar) i länet. Strategin och åtgärdsprogram 
anger tillsammans en riktning för samverkan i länet om ANDTS-frågor åren 
2024–2026. 

ANDTS-strategin med åtgärdsprogram är tänkt att bidra till ett långsiktigt, 
strukturerat och målinriktat regionalt och lokalt arbete med ANDTS. Den ska 
forma en plattform för samlat agerande på länsnivå samt utgöra ett stöd för 
arbetet på lokal och regional nivå. Utgångspunkten för arbetet har varit den 
nationella ANDTS-strategi som regeringen tagit fram.

För att nå det uppsatta målet med arbetet, en samlad regional strategi för 
ANDT-arbetet i Södermanlands län, har det under hela arbetets gång varit 
viktigt med delaktighet från länets aktörer i hela processen.

De mål och insatser som lyfts fram i åtgärdsprogrammet är en konkretisering 
av hur länets aktörer vill omsätta den nationella politiken till förutsättningar 
och behov i Södermanlands län.

Den regionala ANDTS-strategin riktar sig till professionella som arbetar med 
området, beslutsfattare, men också medborgare med intresse för frågan. En 
stor del av det praktiska ANDTS förebyggande arbetet utförs av kommuner, 
regioner och det civila samhället. Förhoppningen är att strategin med 
åtgärdsprogram kan utgöra stöd och inspiration i arbetet i länet, lokalt och 
regionalt.
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Länets aktörer (kommuner, regioner och Polismyndigheten) ombeds nu ställa 
sig bakom denna strategi med tillhörande åtgärdsprogram. Att ställa sig 
bakom innebär att uttrycka en viljeinriktning om att arbeta i samverkan i 
enlighet med strategin och det tillhörande åtgärdsprogrammet. 

Yrkande
Ann-Charlotte Munter (S) yrkar på att bordlägga ärendet.

Propositionsordning
Vid ställd proposition på Ann-Charlotte Munters (S) yrkande om bordläggning 
finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att bifalla detsamma.

Skickas till:
Akt
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§ 24 KS/2018:82 610

Återredovisning av kostnader för ombyggnation av Kyrkskolan

Kommunfullmäktige beslutar

att bevara en F-6-skola vid Kyrkskolan i Mellösa i enlighet med 
kommunfullmäktigebeslut 2021-12-06 § 136, första att-satsen,

att uppdra till Flens kommunfastigheter AB att ta fram underhållsskulden 
för Kyrkskolan och kostnadsberäkna en varsam och kostnadseffektiv 
renovering där endast de mest nödvändiga åtgärderna genomförs för 
att bedriva skolverksamhet. Återkoppling ska ske till 
kommunfullmäktige för beslut, senast juni 2024. Återkopplingen ska 
även innefatta tidsram för färdigställande, samt

att uppdra till Flens Kommunfastigheter AB att påbörja förhandlingar med 
markägaren om köp av det arrenderade markområdet vid Kyrkskolan 
och återrapportera till kommunstyrelsen som tar beslut om eventuellt 
köp.

______________________

Bakgrund
Utifrån det beslut om renovering som tagits i kommunfullmäktige den 6 
december 2021 (KF 2021-12-06 §136) har Flens kommunfastigheter 
genomfört en projektering inför en upphandling av renovering. I samband 
med projektering har framkommit att det investeringsbehov som föreligger 
hamnar på 104 miljoner kronor vilket vida överstiger den beslutade summan 
på 36 miljoner kronor. I enlighet med beslutet i kommunfullmäktige ska 
ärendet då återrapporteras för ett nytt beslut. 

Den investering som framkommer i projekteringen på 104 miljoner kronor 
bedöms innebära ökade kostnader för barn-, utbildning och kulturnämnden 
på 6,6 miljoner kronor när tidigare hyreskostnader avräknats och kostnader 
för externa utförare lagts till. 

Comfact Signature Referensnummer: 117984SE



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                        Sida

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2024-03-04 

37 

Kommunledningsförvaltningen bedömer att det inte är rimligt med en 
investering på den nivån då den är kostnadsdrivande för såväl 
kommunkoncernen som skolverksamheten i Flens kommun samt med 
hänvisning till den överkapacitet i skollokaler som barn-, utbildnings- och 
kulturnämnden redogör för i sin nämndplan 2024–2027.

Kommunledningsförvaltningen vidhåller tidigare förslag om en avveckling av 
Kyrkskolan i Mellösa.

Ärende
I samband med kommunfullmäktiges möte den 6 december 2021 togs beslut 
(KF 2021-12-06 §136, KS/2018:82) om en skola i Mellösa som innebar att Flens 
kommun ska fullfölja beslut om fortsatt skolverksamhet vid Kyrkskolan i 
Mellösa (KF 2015-12-10 §197). Vidare framgår i beslutet att det ska 
upphandlas en varsam renovering av Kyrkskolan utifrån den idéskiss som 
tagits fram av Bygderådet i Mellösa. Renoveringen har omfattat 
huvudbyggnad, slöjdhus och gymnastikhall och får maximalt uppgå till 36 
miljoner inklusive oförutsedda utgifter.  Vidare framgår av beslutet att 
klassrum ska vara formade för goda lärmiljöer och får variera mellan 57 - 70 
kvm, att det ska vidtas åtgärder för säker skolväg samt en vändplan för på- 
och avstigning anläggs. Renoveringen ska genomföras etappvis för att 
säkerställa skolgång på plats under tiden för renovering. Kyrkskolan ska stå 
färdig inför skolstart höstterminen 2024. 

I beslutet anges även att FKAB ska återkomma till kommunfullmäktige om 
summan 36 miljoner överskrids för nytt beslut samt att arbetet ska 
återrapporteras fortlöpande till kommunstyrelsen av framförallt ekonomisk 
status. 

 
Flens kommunfastigheter AB (FKAB) har sedan årsskiftet 2022 genomfört 
projektering av Kyrkskolan, med stöd av upphandlad projektör AFRY, för att få 
fram en kalkyl och ett upphandlingsunderlag för anbudsförfrågan. I samband 
med projekteringen har framkommit att investeringsbehovet för 
ombyggnationen med idéskissen som grund vida överstiger den angivna nivån 
vilket föranleder att ärendet återkommer till kommunfullmäktige. I samband 
med projekteringen har framkommit att det är en omfattande renovering som 
krävs och där skolan bland annat behöver tillgänglighetsanpassas för att 
kunna erbjuda alla elever plats. Vidare krävs ett nytt ventilationssystem för att 
kunna erbjuda en god arbetsmiljö. Kyrkskolans brandsäkerhet behöver även 
denna förbättras med utrymningsvägar.
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Dessa insatser har inneburit att omfattande undersökningar har gjorts på 
Kyrkskolan, på dess bärande konstruktion i tak och väggar. Kyrkskolans elever 
behöver även erbjudas måltidsverksamhet vilket gjort att Mellösagårdens kök 
och matbespisning är en del av underlaget och finns medräknad i kostnaden 
för renovering. 

Utgångspunkten är, liksom beslutet anger, att det är en idéskiss för att ta fram 
underlag för upphandling. All projektering har gjorts med idéskissen som 
grund men där anpassningar gjorts för att möta lagkrav, för att uppnå god 
lärande- och arbetsmiljö eller kostnadseffektivare lösningar. Under 
projekteringen har dialog förts mellan AFRY, Flens kommunfastigheter AB och 
barn-, utbildnings- och kulturförvaltningen men även med 
kommunledningsförvaltningens bygg- och miljöavdelning. Vidare har dialog 
förts med Sörmlands museum som svarar för historisk byggnadsvård som 
remiss och för underlag till länsstyrelsen. 

AFRY har levererat ett projekteringsunderlag som Flens kommunfastigheter 
AB som genomfört en kompletterande kontroll avseende kostnader och för 
att säkerställa att dessa ligger inom ställt uppdrag. Efter genomgång av 
underlaget så har investering som behövs slutat på 104 miljoner kronor. Detta 
innebär årligt ökade kostnader för barn-, utbildnings- och kulturnämnden på 
4,15 miljoner kronor. Utöver denna så blir även kostnaden för gymnastiksalen 
en ökning för kommunledningsförvaltningen på 537 000 kronor. 

Om kostnaden för extern utförare inkluderas i totalkostnaden så bedöms 
kostnadsökningen för barn-, utbildnings- och kulturnämnden bli 6,6 miljoner 
kronor. 

Flens kommunfastigheter AB har återkopplat till 
kommunledningsförvaltningen att de genomfört en kompletterande kontroll 
avseende investeringsbeloppet för att säkerställa att denna ligger inom ställt 
uppdrag och de kvarstår att AFRY projektering är fortsatt giltig för att lagkrav, 
tillgänglighet samt uppnå god lärande- och arbetsmiljö. Det tillägg som Flens 
kommunfastigheter gör vid återkopplingen är att kostnaderna skulle kunna 
räknas upp med byggprisindex (BKI) för 2023 och vilket skulle avsevärt öka 
investeringen. Byggkostnadsindex steg 5,9% mellan december 2022 och 2023 
vilket skulle innebära en ökning med 8 miljoner kronor jämfört med kalkylen i 
projekteringen, totalt 112 miljoner kronor.
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Då investeringskostnaden överstiger den beslutade summan på 36 miljoner 
kronor sker återrapportering till kommunfullmäktige i ärendet för nytt beslut. 
De kostnader som gör att den beslutade summan 36 miljoner inte kan hållas 
är en följd av att det inte går att genomföra en renovering utifrån de behov 
som finns på Kyrkskolan utan att verkställa de lagkrav som finns för bland 
annat tillgänglighet och arbetsmiljö. Kalkylen påverkas även av de 
kostnadsökningar som skett i samhället, till exempel har byggprisindex ökat 
kraftigt sedan beslutet i kommunfullmäktige togs i december 2021. 

Kommunstyrelsen har i enlighet med beslutet i kommunfullmäktige (KF 2021-
12-06 §136) uppdrag att ta fram hyreskompensation utifrån inkomna anbud 
om renovering och återrapportera detta till kommunfullmäktige. I samband 
med att ny resursfördelningsmodell beslutats och införts så fördelas framtida 
hyreskostnader direkt då dessa är kopplade till elevantalet. Det innebär att 
den hyreskompensationsmodell som funnits tidigare med en reserv hos 
kommunstyrelsen inte längre är kvar. Resursfördelningsmodellen tar i 
beräkning ett såväl minskat som ökat elevantal i samband med att fördelning 
av resurser sker per elev. Det innebär att det i samband med ökade kostnader 
för barn-, utbildnings- och kulturnämnden inte sker något tillskott av 
ytterligare medel utan nämnden ska själv bära och omfördela de ökade 
kostnaderna. Denna kostnadsökning på 6,6 miljoner (inklusive ersättning 
extern utförare) behöver nämnden själv hantera. En enkel jämförelse är att 
snittlön inklusive PO-pålägg för lärare är cirka 600 000 kronor vilket innebär 
att nämnden behöver göra omställning på 10 lärare för att balansera de ökade 
kostnaderna bara för renovering av Kyrkskolan. Utöver detta så tillkommer 
allmänt ökade kostnader för den kommunala sektorn som följd av 
prisutvecklingen i landet, ökade hyreskostnader men även el och andra 
verksamhetskostnader. 

 
Barn-, utbildnings- och kulturnämnden har utifrån Strategisk plan 2024–2027 
med budget 2024 tilldelats en grundbudget som är 11,3 miljoner kronor lägre 
än år 2023, till följd av minskande elevunderlag. Detta tillsammans med 
effektiviseringsåtgärder på 2 % (cirka 9 miljoner kronor) ger en lägre budget 
på cirka 20 miljoner kronor för 2024. Vilket innebär att barn-, utbildnings- och 
kulturnämnden inte har möjlighet att bedriva verksamhet i samma omfattning 
som tidigare. I barn-, utbildnings- och kulturnämndens nämndplan för 2024 – 
2027 föreslås en rad åtgärder, som möjliggör en budget som inte sänker 
kvalitet eller går ut över barn och elever genom minskad barn- och elevpeng, 
och som medför att barn-, utbildnings- och kulturnämndens verksamheter kan 
bedrivas inom tilldelad budgetram.
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Det finns en överkapacitet på lokaler för grundskola i Flen. Enligt beslut från 
Kommunfullmäktige ska tillgänglig yta för grundskola uppgå till 8–12 
kvm/elev. Idag ligger värdet på 18,9 kvm/elev i grundskolan. För att fullfölja 
beslutet behöver nuvarande antal lokaler minskas för att anpassa lokalerna 
efter det förändrade elevantalet. Om inte antalet lokaler anpassas till det 
minskade elevunderlaget innebär det att andra åtgärder i så fall behöver 
genomföras eller att barn- och elevpengen minskar. Vilket påverkar 
möjligheten att bedriva verksamhet enligt lagar, förordningar och läroplaner.

Att minska överkapaciteten i form av lokaler har flera effekter på ekonomin. 
De direkta ekonomiska effekterna medför minskad hyreskostnad, minskat 
investeringsbehov, kommunfullmäktiges beslut om lokalytor per elev i 
grundskolan följ samt minskade övriga kostnader. Hyreskostnad/elev minskar 
totalt i Flen, vilket påverkar bidrag till fristående verksamheter som får bidrag 
enligt det kommunala genomsnittet i kronor/elev avseende lokaler. När 
verksamheten förtätas och antalet förhyrda lokaler minskar innebär det att 
budgetutrymme kan omfördelas till andra resurser såsom att erbjuda stöd till 
de elever som har behov av det. Förutsättningarna för att ge en likvärdig 
undervisning på samtliga enheter ökar därmed.

Överkapacitet i lokaler påverkar de ekonomiska förutsättningarna för att 
bedriva verksamhet genom att verksamheten då behöver finnas på fler platser 
än vad som behövs sett till antalet elever. Effekten blir också att lokalyta per 
elev fortsätter att öka i och med att elevunderlaget minskar. Det innebär 
också att det fortsatt blir en utmaning att organisera klasser i förhållande till 
resurser. Den totala kostnaden för lokaler (hyra och städ) är högre än 
nödvändigt, vilket påverkar bidraget till fristående verksamheter som då ökar.

Den gemensamma bedömningen som Flens kommunfastigheter och 
kommunledningsförvaltningen gör är att det inte är ekonomiskt hållbart att 
göra en så omfattande investering i Kyrkskolan med den kostnadsutveckling 
för såväl kommunkoncernen som skolverksamheten som detta innebär. Flens 
kommun behöver säkerställa tillgången till lärare och annan personal inom 
skolverksamheten istället för att ytterligare öka de redan höga 
lokalkostnaderna. Ur ett barnrättsperspektiv så behöver kommunen se till alla 
barn och elever i Flen där en fortsatt ökad kostnad på lokaler kommer påverka 
möjligheterna att behålla personal såvida inte extra medel tillskjuts 
skolverksamheterna. 
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Kommunledningsförvaltningen föreslår därför, som följd av den av Flens 
kommunfastigheter AB återrapporterade investeringskostnaden, att beslutet 
från kommunfullmäktige den 6 december 2021 upphävs och att 
kommunstyrelsen tillsammans med Flens kommunfastigheter AB och barn-, 
utbildning och kulturnämnden, återkommer till kommunfullmäktige med 
förslag på nytt beslut för skolverksamheten där inga investeringar sker i 
nuvarande Kyrkskola.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta
att bevara en F-6-skola vid Kyrkskolan i Mellösa i enlighet med 

kommunfullmäktigebeslut 2021-12-06 § 136,
att uppdra till Flens kommunfastigheter AB att ta fram underhållsskulden på 

Kyrkskolan huvudbyggnad, slöjdhus och gymnastikhall och återkomma till 
kommunfullmäktige senast juni 2024, samt

att uppdra till Flens Kommunfastigheter AB att påbörja förhandlingar med 
markägaren om köp av det arrenderade markområdet vid Kyrkskolan.

Yrkanden
Björn Carlsson (C) yrkar ändring i kommunstyrelsens förslag till andra att-sats 
med
att uppdra till Flens kommunfastigheter AB att ta fram underhållsskulden för 

Kyrkskolan och kostnadsberäkna en varsam och kostnadseffektiv 
renovering där endast de mest nödvändiga åtgärderna genomförs för att 
bedriva skolverksamhet. Återkoppling 
ska ske till kommunfullmäktige för beslut, senast juni 2024. 
Återkopplingen ska även innefatta tidsram för färdigställande,

samt i kommunstyrelsens förslag till tredje att-sats med
att uppdra till Flens Kommunfastigheter AB att påbörja förhandlingar med 

markägaren om köp av det arrenderade markområdet vid Kyrkskolan och 
återrapportera till kommunstyrelsen som tar beslut om eventuellt köp.

Emma Dahlin (M), Anna Jernemalm (KD), Christine Zetterdahl (SD), Cecilia Friis 
(MP), Anton Ragnarsson (V), Huda Omar (V), Berit Hyllbrant (L), och Johanna 
Tegelstam (C) yrkar bifall till Björn Carlssons (C) båda ändringsyrkanden.

Anton Ragnarsson (V) yrkar ändring av första att-satsen med att bevara en F-
6-skola vid Kyrkskolan i Mellösa i enlighet med kommunfullmäktigebeslut 
2021-12-06 § 136, första att-satsen.
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Björn Carlsson (C), Anna Jernemalm (KD), Christine Zetterdahl (SD), Berit 
Hyllbrant (L) och Huda Omar (V) yrkar bifall till Anton Ragnarssons (V) 
ändringsyrkande.

Ann-Charlotte Munter (S) inkommer med ett förslag från Socialdemokraterna, 
enligt nedan, vilket är detsamma som kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag, 2024-02-05 § 14.
att kommunfullmäktiges beslut 2021-12-04 §136 (KS/2018:82) om 

skolverksamhet vid Kyrkskolan i Mellösa upphävs och att 
skolverksamheten vid Kyrkskolan avvecklas,

att skolverksamhet etableras i anslutning till förskoleverksamheten vid
Tomtebo i Mellösa för elever i förskoleklass till årskurs 3,

att Flens kommunfastigheter AB (FKAB) ges i uppdrag att uppföra en skola, 
anpassad till elevantalet i upptagningsområdet, för förskoleklass till 
årskurs 3 vid förskolan Tomtebo i Mellösa. I planeringen för etablering av 
en skola vid Tomtebo ska samverkan ske med barn-, utbildnings- och 
kultur- och samhällsbyggnadsnämnden,

att uppdra till Flens kommunfastigheter AB (FKAB) i samverkan med barn-, 
utbildning och kulturnämnden att upphandla en hyreslösning av en skola 
vid förskolan Tomtebo i Mellösa. FKAB förankrar den upphandlade 
hyreskostnaden i kommunstyrelsen innan slutligt tecknande av avtal,

att barn-, utbildnings- och kulturnämnden kompenseras från budget 2025 för 
att täcka ökade hyreskostnader där finansieringen täcks som en politisk 
satsning och genom bland annat effektiviseringar i administration,

att samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att utreda möjligheterna att 
lägga en multisportanläggning på kommunens mark i anslutning till den 
nya skolan vid Tomtebo i Mellösa,

att Flens kommunfastigheter AB (FKAB) får i uppdrag att utreda och föreslå 
alternativ användning eller försäljning av Kyrkskolans lokaler i Mellösa 
kyrkby. Uppdraget återredovisas till kommunfullmäktige senast kvartal 1 
2025,

att kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram ett planprogram för sydöstra 
Mellösa samt detaljplan vid Marieberg för att möjliggöra tillväxt på orten i 
form av en ökad inflyttning,

att status avseende etableringen av skolverksamhet vid Tomtebo i Mellösa 
kvartalsvis återrapporteras till kommunstyrelsen samt att en slutrapport 
görs till kommunfullmäktige snarast efter att skolverksamhet påbörjats 
vid Tomtebo i Mellösa, samt
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att barn-, utbildnings- och kulturförvaltningen och FKAB samverkar så att 
hyresavtal på de byggnader som nyttjats på och i anslutning till 
Kyrkskolan upphör den dag hyreskostnader för ny skola påbörjar betalas 
och att Flens kommunfastigheter AB därefter ansvarar för kostnaderna 
för avvecklade lokaler.

William Kohlström (S), Peter Munter (S), Helén Stockow (S) och Mari-Louise 
Andersson (S) yrkar bifall till Socialdemokraternas förslag samt avslag till 
kommunstyrelsens förslag.

William Kohlström (S), Helén Stockow (S) och Mari-Louise Andersson (S) yrkar 
avslag till Björn Carlssons (C) ändringsyrkanden.

Helén Stockow (S) och Mari-Louise Andersson (S) yrkar avslag till Anton 
Ragnarssons (V) förslag till första att-sats.

Christine Zetterdahl (SD) och Huda Omar (V) yrkar avslag till 
Socialdemokraternas förslag.

Propositionsordning
Ordföranden finner att det förutom kommunstyrelsens förslag finns tre 
ändringsyrkanden och ett nytt yrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens förslag med Anton Ragnarssons 
(V) och Björn Carlssons (C) respektive ändringsyrkanden mot 
Socialdemokraternas förslag finner ordföranden att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag med Anton Ragnarssons (V) och 
Björn Carlssons (C) respektive ändringsyrkanden.

Reservationer
Ann-Charlotte Munter (S), Daniel Ljungkvist (S), Helén Stockow (S), Peter 
Munter (S), Mari-Louise Andersson (S), Jonas Thyrén (S), Beata Karlsson (S), 
Arne Lundberg (S), Ann-Katrin Elofsson (S), Jaana Lahti Nordengen (S), Hans 
Åfeldt (S) och William Kohlström (S) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering:

”Socialdemokraterna reserverar sig mot besluten tagna under ärendet 
“Återredovisning av kostnader för ombyggnation av Kyrkskolan”. 
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Vi anser att taget beslut gällande Kyrkskolan i Mellösa går i strid med vår 
uppfattning av vad som är möjligt att göra på flera punkter. 

Beslutat förslag innebär bland annat en kostnadsökning för Barn- utbildnings- 
och kulturnämnden och en påverkan på övrig verksamhet. Det är inte enbart 
eleverna i Mellösa som påverkas av beslutet, utan även barn och unga på 
andra orter och i kommunen i stort. Kommunen har trots höga ambitioner en 
minskande befolkning och minskande antal elever i våra kommunala skolor att 
förhålla sig till.

Detta innebär att inga extra pengar finns till verkställandet av detta beslut 
utan pengarna måste tas någonstans inom kommunens egen verksamhet.     
Enligt vår bedömning finns avgörande risker att kostnaderna dessutom 
kommer att överstiga det som presenterats, särskilt då likvärdigt förslag, inte 
bara vid ett utan nu upprepade tillfällen redan återrapporteras att inte vara 
ekonomiskt rimligt. 

Förslaget som Centerpartiet, Sverigedemokraterna, Moderaterna och 
Liberalerna tillsammans tagit fram innebär att Flens kommunfastigheter ska 
ta fram en underhållsskuld på fastigheten. Detta kan ses som prejudikat för 
alla fastigheter, vilket då blir kostnadsdrivande för kommunen om det inte ses 
som en särbehandling mellan verksamheter.

Arbetsmiljölagen gäller för både elever och personal i förskoleklass och 
grundskola och skolhuvudmannen har ansvaret över arbetsmiljön i skolan. 
Taget beslut kan skapa svårigheter i ett sådant ansvarstagande då förslaget 
bl.a. innebär att skolan ska renoveras samtidigt som pedagogisk verksamhet 
pågår, dvs utan att eleverna och personalen evakueras under 
renoveringsarbetet. Vi förutsätter naturligtvis att beslutet innefattar en 
renovering där skolan framöver kommer att uppfylla gällande krav utifrån 
arbetsmiljölagen, skollagen och tillgängligheten för verksamheten. 

Vi är väl medvetna om och känner empati med önskemålet som bland annat 
flera föräldrar och elever känner för att få behålla sin skola på Kyrkbacken. Vi 
är också medvetna om den oro det innebär för en del av våra invånare att inte 
veta om det i framtiden kommer att finnas en skola på orten eller inte. Vi vill 
också tillägga att vi även är medvetna om att det finns fler än ett önskemål 
hos allmänheten, bl.a. de föräldrar och elever som gärna hade sett en ny skola 
inne centralt på orten. Det är viktigt för våra invånare att politiken i 
kommunen kommer till ett slutgiltigt beslut i denna fråga.
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Vi vill också påpeka att hade vårt förslag gått igenom redan från början, så 
hade Mellösa nu haft en färdig skola på plats centralt på orten utifrån de 
lagkrav som gäller samt med en kontrollerad ekonomi flera år fram i tiden. 
Vi ser med stor oro att detta återigen är ett beslut som enbart kommer att 
återkomma till politiken som inte är genomförbart. Risken är stor då beslutet 
grundar sig på samma beslut som tidigare.

Tidigare har bristen på säkra skolvägarna till Kyrkskolan varit uppe i dialoger 
och för diskussion. Detta grundar sig i att den stora majoriteten av eleverna på 
Kyrkskolan behöver ta sig över en järnvägsövergång för att kunna ta sig till 
och från skolan. Detta problem kvarstår i och med beslutat förslag. Det är 
också osäkert vilka befogenheter kommunen har att kunna skapa en säkrare 
övergång och vilka kostnader en sådan lösning skulle innebära som 
konsekvens för kommunen och kommunens invånare. 

Detta är bara för att nämna några viktiga delar som vi upplever inte har tagits 
i beaktande. Socialdemokraterna i Flens kommunfullmäktige reserverar sig 
därför mot beslutet.”

Skickas till:
Barn-, utbildnings- och kulturnämnden
Flens kommunfastigheter AB
Akt
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§ 25 KS/2024:27 905

Fråga om hantering av hyreskontrakt med Katrineholms kommun 
från Berit Hyllbrant (L) till Flens kommunfastigheter AB:s 
ordförande Anders Iwerbo (C)

Kommunfullmäktige beslutar

att frågan får ställas, samt

att lägga frågan och svaret till handlingarna.
______________________

Bakgrund
Berit Hyllbrant (L) inkom 2024-01-29 med en fråga om hyreskontrakt med 
Katrineholms kommun från Berit Hyllbrant (L) till Flens kommunfastigheter AB:s 
ordförande Anders Iwerbo (C).

Anders Iwerbo (C) besvarar frågan muntligt på sammanträdet. 

Skickas till:
Akt
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§ 26 KS/2024:4 102

Fyllnadsval av ersättare i samhällsbyggnadsnämnden efter 
Jörgen Isaksson (S)

Kommunfullmäktige beslutar

att välja Mikael Bertilsson (S) till uppdraget som ersättare i 
samhällsbyggnadsnämnden.

______________________

Bakgrund 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-01-29 § 8, att entlediga Jörgen Isaksson 
(S) från uppdraget som ersättare i samhällsbyggnadsnämnden.

Nominering
Arne Lundberg (S) nominerar Mikael Bertilsson (S) till uppdraget som 
ersättare i samhällsbyggnadsnämnden efter Jörgen Isaksson (S).

Skickas till:
Mikael Bertilsson
Samhällsbyggnadsnämnden
HR-avdelningen
Demokratiservice
Akt
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§ 27 KS/2024:4 102

Fyllnadsval av god man vid fastighetsbildningsförrättning efter 
Jörgen Isaksson (S)

Kommunfullmäktige beslutar

att välja Helén Stockow (S) till uppdraget som god man vid 
fastighetsbildningsförrättning.

______________________

Bakgrund 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-01-29 § 8, att entlediga Jörgen Isaksson (S) 
från uppdraget som god man vid fastighetsbildningsförrättning.

Nominering
Arne Lundberg (S) nominerar Helén Stockow (S) till uppdraget som god man vid 
fastighetsbildningsförrättning efter Jörgen Isaksson (S).

Skickas till:
Helén Stockow
Demokratiservice
Akt 
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§ 28 KS/2024:44 334

Medborgarförslag om hundrastgård

Kommunfullmäktige beslutar

att medborgarförslaget får ställas, samt

att remittera förslaget till kommunstyrelsen för vidare beredning.
______________________

Bakgrund 
Ett medborgarförslag inkom 2024-02-14 om att anlägga en hundrastgård (bilaga 
1).

Skickas till:
Förslagsställaren
Akt
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§ 29 KS/2024:24 169

Medborgarförslag om trygghetspunkt i Mellösa

Kommunfullmäktige beslutar

att medborgarförslaget får ställas, samt

att remittera förslaget till kommunstyrelsen för vidare beredning.
______________________

Bakgrund 
Ett medborgarförslag inkom 2024-01-29 om att inrätta en trygghetspunkt i 
Mellösa med placering i Mellösagården (bilaga 2).

Skickas till:
Förslagsställaren
Akt 
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§ 30 KS/2024:53 532

Medborgarförslag om cykelgarage

Kommunfullmäktige beslutar

att medborgarförslaget får ställas, samt

att remittera förslaget till kommunstyrelsen för vidare beredning.
______________________

Bakgrund 
Ett medborgarförslag inkom 2024-02-26 om att bygga ett cykelgarage vid 
järnvägsstationen i Flen (bilaga 3).

Skickas till:
Förslagsställaren
Akt
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§ 31 KS/2024:4 102

Fyllnadsval av uppdraget som styrelseledamot i Flens 
kommunfastigheter AB efter Jörgen Isaksson (S)

Kommunfullmäktige beslutar

att välja Anitra Steen (S) till styrelseledamot i Flens kommunfastigheter AB.
______________________

Bakgrund 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-01-29 § 8, att entlediga Jörgen Isaksson 
(S) från uppdraget som styrelseledamot i Flens kommunfastigheter AB.

Nominering
Ann-Charlotte Munter (S) nominerar Anitra Steen (S) till uppdraget som 
styrelseledamot i Flens kommunfastigheter AB efter Jörgen Isaksson (S).

Skickas till:
Anitra Steen
Flens kommunfastigheter AB
HR-avdelningen
Demokratiservice
Akt
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§ 32 KS/2024:56 315

Motion från Emma Dahlin, Katarina Lagerstedt, Martina von 
Bothmer, Jessica Källström, Göran Jönsson, Andreas Nahlbom och 
Sven-Gunnar Johansson (samtliga M) om att införa 
nyttoparkeringstillstånd

Kommunfullmäktige beslutar

att överlämna motionen till kommunstyrelsen för beredning.
______________________

Bakgrund
Motion från Emma Dahlin, Katarina Lagerstedt, Martina von Bothmer, Jessica 
Källström, Göran Jönsson, Andreas Nahlbom och Sven-Gunnar Johansson 
(samtliga M) inom 2024-02-29 med en motion om att införa 
nyttoparkeringstillstånd (bilaga 4). 

Skickas till:
Akt
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§ 33 KS/2024:55 049

Motion från Emma Dahlin, Katarina Lagerstedt, Martina von 
Bothmer, Jessica Källström, Göran Jönsson, Andreas Nahlbom och 
Sven-Gunnar Johansson (samtliga M) om strukturbidrag för ökad 
tillväxt

Kommunfullmäktige beslutar

att överlämna motionen till kommunstyrelsen för beredning.
______________________

Bakgrund
Motion från Emma Dahlin, Katarina Lagerstedt, Martina von Bothmer, Jessica 
Källström, Göran Jönsson, Andreas Nahlbom och Sven-Gunnar Johansson 
(samtliga M) inom 2024-02-29 med en motion om strukturbidrag för ökad 
tillväxt (bilaga 5). 

Skickas till:
Akt
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§ 34 KS/2024:57 844

Medborgarförslag om vandrarhem i Loftet

Kommunfullmäktige beslutar

att medborgarförslaget får ställas, samt

att remittera förslaget till kommunstyrelsen för vidare beredning.
______________________

Bakgrund 
Ett medborgarförslag inkom 2024-02-29 om att använda Loftet som ett enklare 
vandrarhem tills beslut om dess framtid har fattats (bilaga 6).

Skickas till:
Förslagsställaren
Akt
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Bilaga 2, KF 2024-03-04 § 29

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.

Mitt medborgarförslag till beslut:
att Kommunfullmäktige beslutar inrätta en trygghetspunkt i Mellösa med placering i
Mellösagården.

Fakta
1. Trygghetspunkter avsnitt i SKR och MSBs Handbok i Kommunal krishantering bifogas som fil.
2. Flens kommuns information ang. Trygghetspunkter.
3. Slutrapport från Jämtland som arbetat med trygghet och krishantering via det s.k. SOTprojektet
som handlar om att stärka den grundläggande kommersiella servicen i händelse av en
samhällsstörning. Den här rapporten är intressant läsning om man vill veta mer om hur
civilsamhället kan agera för utveckling av trygghet och krishantering etc. Den bif. som bilaga.

1.
I handboken Kommunal Krishantering står bl.a. följande
"En trygghetspunkt kan upprättas för att ge stöd till drabbade invånare under en
samhällsstörning, till exempel ett omfattande el eller värmebortfall. På en trygghetspunkt bör
kommunens invånare och personer som vistas i kommunen till exempel kunna värma sig och få
information om den inträffade händelsen. I andra fall kan det även finnas behov av att kunna
äta, ladda mobiler och övernatta. Trygghetspunkten kan även ha en viktig funktion vid höjd
beredskap genom storskalig utrymning, inkvartering och andra delar i skyddet av
civilbefolkningen. För trygghetspunkter bör det också beaktas tillgång eller närhet till fysiskt
skydd för personer, exempelvis skyddsrum eller andra skyddande lokaler."
"Kommunens trygghetspunkter kan vara ett sätt för att ge stöd och råd bland annat genom
funktionen för krisstöd som finns i flera kommuner för att stödja individer och familjer vid en
händelse. Kommunens trygghetspunkter har en roll att fylla för att samordna och anpassa
informationen till allmänheten vid en samhällsstörning som en del av kommunens geografiska
områdesansvar enligt lagen (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid
extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap (LEH). Kommunens risk- och
sårbarhetsanalys (RSA) kan användas för att ge inspel till vilka händelser som riskerar att drabba
kommunen och som föranleder ett behov av trygghetspunkter. Kommunens ambitionsnivå för
trygghetspunkter kan beskrivas i styrdokumentet för kommunens arbete med krisberedskap
som ska beslutas av fullmäktige under den nya mandatperiodens första år."

2.
På kommunens hemsida finns följande information;
En trygghetspunkt är en samlingsplats som allmänheten kan söka sig till vid kris. I Flens
kommun finns trygghetspunkter på fem orter:

Flen: Stenhammarskolan
Malmköping: Malmaskolan
Hälleforsnäs: Bruksskolan
Sparreholm: Sparreholms skola
Bettna: Bettna skola
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Bilaga 4, KF 2024-03-04 § 32
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Bilaga 5, KF 2024-03-04 § 33
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Bilaga 6, KF 2024-03-04 § 34
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